
SEKCIJSKA RAZPRAVA O KMETIJSTVU V OBČINI

Kmetijstvu status gospodarske dejavnosti
Občinska konferenca SZDL je v decembru 1987 organizirala

v TZO Dobrunje sekcijsko razpravo o strategiji razvoja kmetijstva
v občini.

Ob dobri udeiežbi se je po uvodnih mislih člana IS Janka Uroša
razvila živahna in kritična razprava, ki je opozorila na nekatere
probleme, ki tarejo tudi kmetijstvo na območju občine.

Ugotovili so, da osnovnih
usmeritev v kmetijstvu kljub te-
žavam ni treba spreminjati. Zago-
toviti je treba, da se bo nadaljeva-
lo pozitivno gibanje pri pridelavi
mleka in mesa ter vrtninah, ki
bodo tudi v prihodnje nosilke
kmetijskega razvoja. Razpravljal-
ci so opozorili na težave, ki jih
terjajo pri mleku - gre za prepoz-
no plačevanje mleka - saj ga kme-
tom plačajo šele 20. v mesecu za
prejšnji mesec. Brez dvoma mora
to zadevo urediti TZO Dobrunje,
saj je mlekarstvo tudi vključeno
v SOZD Mercator.

Sekcija podpira prizadevanja
TZO, da bi kmetom iz sredstev za
intervencije tudi zagotovili doda-
tek na kvaliteio mleka (kot spod-
budo za proizvodnjo mleka), kar
so kmetje že imeli, pa so nato
ukinili.

Poudarili so zahtevo po socialni
varnosti kmetov in izenačitvi
kmečke žene z delavko pri porod-
niškem varstvu. Neurejeni eko-
nomski odnosi vplivajo na to, da
kmetje izstopajo iz pokojninskega
zavarovanja, ker ne zmorejo tako
velikih dajatev. Tudi iz tega vzro-
ka je upravičena zahteva, da dobi

kmetijstvo status gospodarske de-
javnosti in ne da se jo obravnava
kot oskrbovalna dejavnost.

Divjad oz. škoda, ki jo le-ta
povzroča, predstavlja še vedno
problem predvsem za določena
območja občine. Upravičena je
zahteva kmetov, da škodo dobijo
povrnjeno hitro in po tekočih ce-
nah, kar velja predvsem za vrtni-
ne.

Sekcija je tudi ugotovila, da je
kmetijsko-zemljiška skupnost
opravila pomembno delo pri
usposabljanju in čuvanju kmetij-
skih zemljišč - saj je to velika
rezerva, ki bi jo kazalo čimprej
izkoristiti. Kmetje so zahtevali,
da prevzamejo v obdelavo tista
zemljišča, ki za družbeni sektor
niso perspektivna in jih zato ta
slabše obdeluje.

Se vedno je premalo sodelova-
nja med TOK-gozdarstvo in ko-

ristniki gozdov, zato je upraviče-
na zahteva, naj OK SZDL uredi,
da bo TOK bolj sodeloval s kmeti
na območju občine.

Opozorili so na to, da so take
razprave koristne in si jih kmetje
želijo, zato je naloga SZDL, da
im prisluhne in aktivira subjek-
tivne faktorje pri razreševanju te-
žav v kmetijstvu.


